
 
 
 

Protokół nr 12/18 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Rodziny 

z dnia 18 kwietnia 2018 roku 
 
Na ogólną liczbę 12 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 10 zgodnie z 

załączoną listą obecności. 

Nie uczestniczyli: 

1. Radna Marianna Jóskowiak 
2. Radny Andrzej Wojtkowski 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Wanda 
Mężyńska - Przewodnicząca Komisji. Na wstępie Przewodnicząca obrad powitała 
zebranych i po zapoznaniu się z listą obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Stwierdziła, że radni otrzymali porządek obrad. Komisja nie wniosła  uwag do 
proponowanego porządku obrad i przyjęła następujący porządek dzienny: 
 
1. Przyjęcie protokołu nr 11/18 z dnia  20 marca 2018 r. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 167/XXI/16 Rady 
Miejskiej Łomży z dnia 25 stycznia 2016 r., w sprawie przyjęcia „Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta Łomży na lata 2016-2021”.  
– druk nr 836,836A 
3. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta Łomży  
z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
za 2017 rok. – druk nr 838 
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na drogach w granicach m. Łomży – druk nr 
839 
5. Informacja na temat stanu dróg i chodników w mieście w tym, poruszanie się po nich 
osób niepełnosprawnych. 
6. Informacja o aktualnej sytuacji na rynku pracy w mieście oraz działaniach 
podejmowanych przez miasto i Urząd Pracy w zakresie przeciwdziałania bezrobociu. 
Bezrobocie wśród osób młodych i osób niepełnosprawnych na terenie miasta. – druk 
nr 840 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie finansowania zadań ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2018 roku. – druk nr 
841,841A 
8. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017 w działach 
merytorycznie podległych Komisji. 
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r.  
w działach merytorycznie podległych Komisji.- druk nr 853   
10. Informacja na temat bezpieczeństwa na obiektach MOSiR. – druk nr 828 
11. Sprawy różne i wolne wnioski.   
 
 
 



 
 
 
 
Ad. 1  
Przyjęcie protokołu nr 11/18 z dnia  20 marca 2018 r. 
 
Komisja przyjęła protokół nr 11/18 z dnia  20 marca 2018 r. bez uwag. 

Ad. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 167/XXI/16 Rady 

Miejskiej Łomży z dnia 25 stycznia 2016 r., w sprawie przyjęcia „Strategii 

rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta Łomży na lata 2016-2021”.  

– druk nr 836,836A. 

 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji poprosiła radnych o uwagi. 

Komisja nie zgłosiła uwag. 

Komisja, w wyniku głosowania 9 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 167/XXI/16 Rady Miejskiej Łomży z dnia 25 stycznia 2016 r., w sprawie 

przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta Łomży 

na lata 2016-2021”. 

Ad. 3 

Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta Łomży  

z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

za 2017 rok. – druk nr 838. 

 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji poprosiła radnych o uwagi. 

Komisja nie zgłosiła uwag. 

Komisja, w wyniku głosowania 9 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  przyjęła sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Miasta Łomży z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za 2017 rok. 

 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji,  w związku ze spóźnieniem osób 

referujących punkty 4,5 i 6 zaproponowała omówienie ich w dalszej części obrad  

i przejście do punktu 7. 

Komisja wyraziła zgodę. 

Ad. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie finansowania zadań ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie 



rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2018 roku. – druk nr 

841,841A 

 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji poprosiła o wypowiedź Pana 

Wiesława Jagielaka – Dyrektora MOPS. 

Pan Wiesława Jagielaka – Dyrektor MOPS przedstawił wniosek w sprawie 

finansowania zadań ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2018 roku zgodnie z  drukiem nr 841,841A, w załączeniu do 

protokołu. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik zwrócił uwagę, że w informacji Dyrektor napisał  

o sześciu imprezach sport, kultura, edukacja i turystyka osób niepełnosprawnych  

i poprosił o  ich przybliżenie.  

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS wyjaśnił, że są to imprezy organizowane 

przez instytucje pozarządowe w związku z tym, że takie imprezy mogą być 

finansowane w ramach środków PFRON, złożyły do nich wnioski takie organizacje jak 

„Pomocna Dłoń”, jest to stowarzyszenie przy DPS. Są to dwie imprezy, jedna jest  

w maju, druga jest listopadowa „Przegląd piosenki religijnej”, Stowarzyszenie „Dlatego 

Warto”. Oni organizują co roku jakieś imprezy i postanowili, że te imprezy zostaną 

sfinansowane, że  środków, o które wystąpili, w wysokości 45 % z PFRON. 

Radna Edyta Śledziewska zwróciła uwagę, że Pan Dyrektor wspomniał, że potrzeby 

są większe niż środki, które dostajemy. Stwierdziła, że rozumie, że to jest jakiś 

algorytm przyznawania tych środków i na to nie mamy wpływu i tylko w ramach 

wyrównywania różnic między regionami mogą na tą rehabilitację zawodową wystąpić. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS stwierdził, że pozyskał taką informację,  

że liczba osób poszukujących pracy na terenie miasta Łomża ciągle spada, więc w 

związku z tym, że on ma w  „swoich zasobach” prawie 400 osób niepełnosprawnych 

polecił pracownikom, żeby zobowiązali te osoby do zarejestrowania się w biurze pracy 

jako osoby poszukujące pracy, żeby ten udział podnieść. 

 

Radny Lech Śleszyński zapytał, na które zadania najbardziej nie wystarcza pieniędzy. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektora MOPS stwierdził, że tutaj radni mogą zauważyć, 

stanowiska pracy, potrzeby, te które im przedsiębiorcy złożyli wynoszą 425. Przyjęli, 

że zrealizują na 277 tysięcy, czyli mniej więcej starają się np. w likwidacji barier 

architektonicznych przyjęli,  że jest 100, będą realizować najpilniejsze potrzeby dla 

tych osób, które mają największe utrudnienia w poruszaniu się. Zwrócił uwagę,  

że jeszcze należy wspomnieć przedmioty ortopedyczne. Potrzeby z tego roku wyszły 

na około 126 tys. zł, tyle, że w chwili obecnej również realizują potrzeby zeszłoroczne, 

już wydali na ten cel 90 tys. zł, natomiast nikt nie jest w stanie przy potrzebach 

ortopedycznych i środkach pomocniczych określić konkretnej kwoty, bo to zależy  

z jakimi fakturami czy rachunkami do nich klienci się zgłoszą, bo to jest wtedy 

realizowane na bieżąco. 

Komisja, w wyniku głosowania 10 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie finansowania 



zadań ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2018 roku. 

 

Ad. 6 

Informacja o aktualnej sytuacji na rynku pracy w mieście oraz działaniach 

podejmowanych przez miasto i Urząd Pracy w zakresie przeciwdziałania bezrobociu. 

Bezrobocie wśród osób młodych i osób niepełnosprawnych na terenie miasta. – druk 

nr 840 

 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że PUP otrzymał 

na realizację programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków 

bezrobocia kwotę 10 mln zł. 

 

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy stwierdził, że jest to 

„przejęzyczenie”, w tym materiale nie ma informacji, tam jest w ogóle 11.305.500 zł,  

z tym, że od tego trzeba odjąć kwotę 5.000.000 zł jako zobowiązania na programie  

„-30”, bo na ten program „-30”, to radni mają w materiale, program organizowany jest 

jeszcze przez poprzednią ekipę polityczną, oni od razu dostali limit na trzy lata. 

W pierwszym roku 2016 było 2 mln zł i w ostatnim roku 2018 -  5,2 mln zł i to trzeba 

od tej kwoty, którą podał, odjąć 5,2 mln zł. Ludzie zostali skierowani, bo to jest dwuletni 

program, ostatni bezrobotni kierowani byli jeszcze w grudniu ubiegłego roku, ale 

zobowiązania 5 mln zł są płatne w tym roku. Jest przy tym sporo pracy, bo jedna osoba 

siedzi i cały czas przelicza, bo w tym programie cały czas są rezygnacje. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że bezrobocie 

dotyka w młodych ludzi, tych, którzy wkraczają dopiero na rynek pracy. Stwierdziła, że 

bardzo dużo młodzieży jest wykształconej, ale pracodawcy nie potrzebują w tych 

zawodach i z tym  jest problem i chyba ciągle będzie. 

 Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy stwierdził, że jak radni 

zobaczyli w tym materiale jest sporo osób z wyższym wykształceniem, ale te 

wyksztalcenie nijak się ma do potrzeb pracodawców. Podkreślił, że tylu osób  

z wyższym wykształceniem Łomża na pewno nie potrzebuje, mają sporą nadwyżkę, 

Jest ponad 400 osób z wyższym wykształceniem, jest to wykształcenie 

humanistyczne. Jeżeli w ogóle są poszukiwane kierunki to są to kierunki głównie 

techniczne, inżynierowie w zawodach technicznych. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest jeszcze 

problem z tymi, którzy kończą  nawet zawodówki, chodzi o osoby niepełnosprawne. 

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy stwierdził, że zależy 

jakie zawodówki, bo też mogą być różne specjalności, bo nawet bez kwalifikacji  

są ludzie potrzebni. Jest sporo zawodówek, które też mogą kształcić w takich 

kierunkach nieprzydatnych. Są w tej chwili potrzebne kierunki związane  

z budownictwem, mechanicy, piekarze i podobni, bo tych piekarni mamy tutaj pełno. 

Podkreślił, że w tych zawodach jest duża rotacja. Są potrzebni do zakładów 

stolarskich, bo tych zakładów w mieście Łomża i w powiecie łomżyńskim też jest , 

bardzo dużo i też jest rotacja na tych stanowiskach. W ubiegłym roku wydali ponad 



2000 „uprawdopodobnień” na zatrudnienie cudzoziemców i w tym roku też jest 

kilkaset. Pracodawcy zarówno z miasta Łomża jak i z powiatu korzystają w tej chwili 

siły roboczej Ukraińców i Białorusinów. Jest olbrzymie zainteresowanie pracodawców 

z naszego ternu, jeśli chodzi o pozyskanie fachowej siły roboczej z zagranicy. Oni takie 

„uprawdopodobnienia” wydają tylko wtedy, kiedy nie ma w tych zawodach 

zarejestrowanych Polaków. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że stopień 

bezrobocia u nas kształtuje się na poziomie  9,7 % i zapytała jak można to określić. 

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy stwierdził,  

że zeszliśmy poniżej dwucyfrowego, to jest dobrze, ale w stosunku do średniej krajowej 

jest to 140 %. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że miasto Łomża 

się starzeje. 

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy stwierdził, że są oferty 

pracy, ale nie każdy bezrobotny chce iść. W rejestrach pozostali im najtrudniejsi 

bezrobotni, bo każdemu bezrobotnemu, który się rejestruje w Powiatowym Urzędzie 

Pracy doradcy zawodowi zadają około 30 pytań i w zależności od tego jak oni 

odpowiadają na te pytania, to zaliczają do którejś z grup. Trzecia grupa to są tzw. 

oddaleni od rynku pracy, którym praktycznie nie mogą przedstawiać ofert pracy, chyba, 

że są to oferty pracy związane z programami specjalnymi, a w tej chwili takich nie 

realizują i takich osób jest gdzieś 1140. Ich w ogóle praktycznie nie aktywizują. Jest 

ponad 2 tys. osób, które mogą aktywizować, przedstawiać oferty pracy i kierować na 

te programy aktywne pod warunkiem, że mają pieniądze i jest około140-150, którzy  

w ogóle nie wymagają, powinni sobie znaleźć prace samodzielnie, bo są to ludzie  

o wysokich kwalifikacjach, a mimo wszystko czasami są przejściowo zarejestrowani. 

W tej grupie ponad 1000 osób, którzy są oddaleni od rynku pracy, są różne kategorie 

osób, są ludzie z marginesu, narkomanii, i alkoholicy i tacy, podejrzewa, że ludzie, 

którzy pracują za granicą, bo teraz wzywają tylko raz na trzy miesiące, więc jeśli ktoś 

pracuje za granicą to raz na trzy miesiące przyjedzie.  

Radny Lech Śleszyński zapytał czy z pespektywy jakieś przyszłości rozwiążemy 

problem bezrobocia w Łomży.  

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy stwierdził, że PUP ma 

środki na łagodzenie skutków i działania profilaktyczne, rejestracja, wypłata zasiłków  

i drobną pomoc pracodawcom. Dodatkowo w tym roku ta pomoc dla pracodawców jest 

dużo niższa, ponieważ po odjęciu tych zobowiązań, o których mówił algorytm w tym 

roku jest niższy o blisko 4 mln zł, Europejski Fundusz Społeczny pozostał na takim 

samym poziomie, bo jest refundowany przez UE, więc w tej chwili mają pieniądze  

na aktywizację osób bezrobotnych wyczerpane. Mają złożony projekt z rezerwy 

Ministra, bo Minister w tej chwili nie odpowie nikomu na pytanie, ani na żaden wniosek, 

jeżeli nie rozpisze sam konkursu na jakąś rezerwę. W tej chwili jest rozpisany konkurs 

na rezerwę dla osób po 45 roku życia, akurat nie dla ludzi młodych. Złożyli 

zapotrzebowanie na 1.148.000 zł, z tego na refundację kosztów doposażenia, 

wyposażenia  stanowiska pracy na 10 osób, na dofinansowanie działalności 

gospodarczej 10, na roboty publiczne 35, na staże 10, na prace społecznie użyteczne 

10, na prace interwencyjne 24 osoby i dodatkowo dla Agencji Restrukturyzacji  



i Modernizacji taki projekt uruchomili, jest osiem osób w związku z tym, że tu jest 

oddział agencji regionalny, w innych powiatach jest po dwa czy trzy miejsca. Czekają 

w tej chwili, bo termin składania wniosków był do 26 marca, na akceptację, myśli,  

że to ruszy gdzieś na początku maja. Oprócz tego realizują wspólnie program niewielki, 

dwuletni z Powiatowymi Urzędami Pracy w Zambrowie i Kolnie, gdzie w tej chwili 

kierują kilkanaście osób na staże i na prace interwencyjne. To w tej chwili jest już 

praktycznie zagospodarowane. Czekają na rozpisywanie konkretnych, nowych 

projektów przez Ministra Pracy i Polityki Społecznej. 

Radna Edyta Śledziewska zapytała czy pracodawcy zatrudniający osobę 

niepełnosprawne mogą liczyć na jakiś wsparcie Urzędu Pracy, ponadto chciałaby, 

żeby Pan Dyrektor odniósł się do krajowego Funduszu Szkoleniowego, bo tam się 

zmieniły zasady, już teraz nie ma ograniczeń wiekowych i zapytała jak to wygląda,  

do jakiej grupy idą pieniądze i czy nauczyciele mogą korzystać z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego, czy w tym roku tylko nauczyciele szkól specjalnych. 

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy odnosząc się do 

kwestii osób niepełnosprawnych stwierdził, że oni zajmują się rehabilitacją zawodową 

osób niepełnosprawnych. Odnosi się to do staży i prac interwencyjnych. Na tworzenie 

nowych miejsc pracy dla osób niepełnosprawnych ma limit tylko dla osób tylko  

z powiatu i to mu ustala powiat, w ramach tego co dostaje Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie, ma na ten cel 100 tys. zł. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS dodał, że dla przedsiębiorców łomżyńskich 

jest 277.274 zł. 

Radna Edyta Śledziewska zapytała na czym polega to wsparcie, na przygotowaniu 

stanowiska pracy? 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS wyjaśnił, że jest to wsparcie na utworzenie 

stanowiska pracy dla osoby niepełnosprawnej i co roku takie stanowiska są tworzone 

na terenie miasta Łomży. 

Radna Edyta Śledziewska zapytała czy te środki są w całości wydatkowane. Takie jest 

zapotrzebowanie? 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS stwierdził, że tak jak radni zauważyli tutaj 

potrzeby są bardzo duże, natomiast oni nie zrealizują wszystkich potrzeb i w momencie 

kiedy przedsiębiorca składa wniosek na dofinasowanie środków z PFRON również tam 

jest ujęty całkowity koszt inwestycji i zawsze jest tak, że oni w ramach środków, które 

mają pokrywają gdzieś w granicach 40 % utworzenia. 

Radna Edyta Śledziewska zapytała jaka procedura tutaj obowiązuje konkursowa czy 

kto pierwszy złoży ten dostaje. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS wyjaśnił, że nie ma procedury konkursowej. 

Starają się zrealizować wszystkie wnioski, które wpłyną. Tych wniosków nie jest aż tak 

dużo, bo niech nie myślą, że przedsiębiorcy tak się garną do tworzenia stanowiska dla 

osób niepełnosprawnych, natomiast z jego informacji, bo jak się chodzi po tych 

zakładach, gdzie są te stanowiska tworzone wynika, że te stanowiska, które zostały 

utworzone, one cały czas funkcjonują, mimo że po trzech latach taki przedsiębiorca by 

mógłby zlikwidować te stanowisko. One cały czas funkcjonują, nawet jak osoba 

niepełnosprawna ze względów zdrowotnych wypada, to wtedy przez biuro pracy biorą 



następną osobę niepełnosprawną, być może spowodowane jest to tym, że za jakiś 

czas znów mogą wystąpić do nich o środki, a oni wtedy będą to brać pod uwagę. 

Pan Mieczysław Bieniek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy odnosząc się do 

Krajowego Funduszu Szkoleniowego wyjaśnił, że w roku ubiegłym było na ten cel 460 

tys. zł i mogli w większym stopniu zaspokoić tych, którzy składali. Mogą składać 

zarówno pracodawcy jak i pracownicy. Zakłady pracy zatrudniające do dziesięciu 

pracowników mają refundowane w 100 % koszty, można refundować do 300 % 

przeciętnego wynagrodzenia, a zakłady pracy powyżej w 80 % mogą refundować. 

Limit na ten rok został okrojony o połowę. Co roku minister określa konkretne zasady, 

bo jest to dotacja, więc ustala konkretne zasady, bo jest to dotacja, więc określa 

zasady korzystania z tej dotacji. Preferowane są „szkolenia twarde”, zawody 

deficytowe na rynku pracy. Corocznie bilans zawodów nadwyżkowych i deficytowych 

prowadzi Wojewódzki Urząd Pracy w Białymstoku, ma taki instrument. 

Radna Edyta Śledziewska zapytała jak funkcjonuje bon zasiedleniowy. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS wyjaśnił, że jest refundowane do 300 % 

przeciętnego wynagrodzenia dla osoby bezrobotnej, młodej do 30- tego roku życia, 

która podejmie prace minimum 80 km poza miejscem stałego zamieszkania i rozlicza 

się tylko tym, że wykaże, że pracowała minimum 6 miesięcy na umowę o pracę,  

co najmniej za najniższe wynagrodzenie. 

Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Komisja, w wyniku głosowania 10 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  przyjęła powyższą informację o aktualnej sytuacji na rynku pracy  

w mieście oraz działaniach podejmowanych przez miasto i Urząd Pracy w zakresie 

przeciwdziałania bezrobociu. Bezrobocie wśród osób młodych i osób 

niepełnosprawnych na terenie miasta. 

Ad.4 

Informacja o stanie bezpieczeństwa na drogach w granicach m. Łomży – druk nr 839 

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa na drogach  

w granicach m. Łomży zgodnie z drukiem nr 839, w załączeniu do protokołu. 

Komisja pytań nie zgłosiła. 

Komisja, w wyniku głosowania 8 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  przyjęła powyższą informację o stanie bezpieczeństwa na drogach 

w granicach m. Łomży. Radna Edyta Śledziewska nie brała udziału w głosowaniu. 

Ad. 5  

Informacja na temat stanu dróg i chodników w mieście w tym, poruszanie się po nich 

osób niepełnosprawnych. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedstawienie 

informacji na temat stanu dróg i chodników Pana Dariusza Boryszewskiego – Zastępcę 

Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska poinformował, że przeglądy, które wykonują corocznie to jest 

obowiązek wynikający z prawa budowlanego. Stan nawierzchni dróg i chodników y jest 

dobry i zadowalający, poza niektórymi nawierzchniami ulic, które jeszcze zostały  



i wymagają pilnego remontu czy też  chodnikami, które czekają na dokumentację czy 

dofinansowanie. Na ulicę Niemcewicza przetarg jest już ogłoszony. Część chodników 

została naprawiona z budżetu obywatelskiego. Mają w budżecie obywatelskim 

remonty chodników, parkingi, jakieś place zabaw. To są trzy główne zadania 

inwestycyjne. To wpływa na poprawę bezpieczeństwa i komfort. Odnosząc się do 

poruszania się osób niepełnosprawnych stwierdził, że Rada Osób Niepełnosprawnych 

dość aktywnie działa i jak do nich się zgłaszają, to są kwestie takie jak wykonanie 

pochylni, dodatkowych poręczy. W przeciągu ostatnich dwóch lata na Piłsudskiego 

przy Konstytucji na tych dwóch przystankach brakowało poręczy, zostały zrobione. 

Dodatkowe schody zostały wykonane na ulicy Rybaki do Sikorskiego. Tam gdzie mają 

zabiegi remontowe, czy wymiany chodnika, czy jakieś poprawki dojścia to tam przy 

okazji starają się też tam gdzie można dojścia do przejść wyposażać w płytki dotykowe 

tak, żeby osoby, które słabiej widzą czy mają ograniczona zdolność postrzegania 

mogły wyczuć, są dodatkowe oznakowania, znaki też są wymieniane. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji zapytała czy kiedy są zgłoszone 

jakieś wnioski to wtedy automatycznie wykonują. 

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska poinformował, że rozpatrują. Wszystkie nowe inwestycje, które 

są wykonywane, przejście dla pieszych są lokalizowane tak, żeby były widoczne, 

dojścia te są odpowiednio wykonane. Na Piłsudskiego i na Szosie Zambrowskiej 

mamy te przejścia takie przesunięte, po to żeby pieszy, który przechodzi nie mógł 

przebiec czy też rowerem przejechać. To co mogą to robią. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że to nie dotyczy 

miasta, bo to nie jest teren miejski, ale radny Maciej Borysewicz jest w radzie szpitala 

i zapytała czy nie można im zwrócić uwagi, że te dojścia, chodniki do szpitala są 

okropne, co rusz można nogę wykręcić, zapytała czy poruszają ten temat. 

Radny Maciej Borysewicz wyjaśnił, że monitują to, ale cały czas jest jeden problem- 

brak pieniędzy. Dodał, że z tego co wie, ma być nowy parking, jak będzie nowy parking, 

to będą też nowe ścieżki. Dodał, że Pani Prezydent też jest w radzie. Stwierdził, że 

jest problem, też niezrozumiały dla nich wszystkich, z przebudową skrzyżowań i tych 

negocjacji, które już dwa lata ze szpitalem trwają. Dodał, że nie wie gdzie jest problem, 

bo co innego mówi się na radzie społecznej szpitala, co innego na radzie miejskiej,  

co innego na komisjach, nie będzie teraz tego tematu wywoływał, chociaż on jest 

związany ze szpitalem i z tą drogą. Samo rozwiązanie techniczne to jest wybór albo 

takie albo taki, to są za i przeciw, jednego rozwiązania i drugiego, czy to ma być 

skrzyżowanie ze światłami czy ma być rondo, czy ma być po prostu tylko zmieniona 

organizacja. Jest problem w tym, że w ogóle nie ma żadnej decyzji. W szpitalu mówi 

się, że to miasto nie chce. Miasto mówi, że to szpital nie chce. 

Radny Stanisław Oszkinis zwrócił uwagę na tragiczny stan ulicy Wiejskiej. Stwierdził, 

że to jest największy tor przeszkód dla wózków inwalidzkich. 

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska wyjaśnił, że projektowana dokumentacja przebudowy ulicy 

Wiejskiej jest już skończona, jest kwestia pozyskania na to funduszy dodatkowych  

i sfinansowania tej przebudowy ulicy. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta dodała, że dodatkowym hamulcem jest Orlen. 



Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska potwierdził, że stacja Orlenu, kwestia wykupu działki  

i wykonania tam po prostu większej ilości miejsc postojowych. 

Radny Stanisław Oszkinis zwrócił uwagę, że Wojska Polskiego przecina Wiejską i jak 

ktoś chce skręcić do Nowogrodzkiej, zasłonięte jest w tej chwili, ogrodzone łańcuchami 

i tam też jest tragedia.  

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska wyjaśnił, że przy Urzędzie Pracy było wykonane dodatkowe 

przejście 3 lata temu, tylko z punktu widzenia czysto technicznego i przepisów 

budowlanych, rozporządzenia o znakach drogowych, często te rozwiązania muszą 

stosować trochę na siłę dla wygody mieszkańców. Zwrócił uwagę, że ruch drogowy 

nie jest czarno-biały. Muszą pogodzić interesy bardzo wielu grup ludzi, 

bezpieczeństwa tego ruchu, a bezpieczeństwo to nie oznacza zawsze wygody, często 

dla bezpieczeństwa trzeba dojść do przejścia 100 metrów dalej, a nie przejść przez 

ulicę gdzie się chce. Dodał, że te wypadki, które mamy w mieście najpoważniejsze są 

spowodowane prędkością, bardzo rzadko to są błędy infrastruktury, czy jakichś złych 

rozwiązań. 

Radny Ireneusz Cieślik zwrócił uwagę, że Naczelnik powiedział, że po zimowych 

przeglądach 40 % chodników jest w fatalnym stanie i zapytał ile % chodników będą  

w stanie wykonać. Poprosił o określenie, które chodniki są w najbardziej fatalnym 

stanie.  

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że ulica Wiejska, odcinki Wojska Polskiego, część 

odcinków na ulicy Woziwodzkiej, ulica Dworna chodniki i nawierzchnie też już 

zaczynają wymagać interwencji i remontów, chodniki na osiedlu Radnego. 

Radny Ireneusz Cieślik stwierdził, że o to chciał zapytać. Są to chodniki z lat 

osiemdziesiątych. Podkreślił, że chodnik to jest zadanie miasta, a nie budżetu 

obywatelskiego. Poprosił, żeby nie mówić, że mieszkańcy mają budżet obywatelski 

przeznaczać na chodniki. Stwierdził, że budżet obywatelski jest na inne zdania. 

Zapytał czy już jest opracowany plan remontu chodników na ten rok. 

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska wyjaśnił, że większość remontów robią bez planu, tylko na 

zgłoszenia, większość jest wykonana zależnie od potrzeb, czy też od zgłoszeń, albo 

zależy od tego ile mają pieniędzy. Ich budżet jest ustalany na oczyszczanie miasta. 

Zauważył, że mamy dużo nowych dróg, które trzeba utrzymywać, zamiatać, kosić.  

W 2017 r.  przez to, że były bardzo intensywne opady, pieniądze które zostały zużyte 

na utrzymanie trawników, koszenia, były dwa razy czy ponad 2,5 razy wyższe,  

niż jeszcze rok wcześniej, kiedy lato był suche. Niektóre chodniki wymieniają, jeżeli 

widzą, że na to starczy pieniędzy. Większość tych robót wykonuje MPGKiM. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta dodała, że  w tamtym roku mieli problem, 

 bo mieli pieniądze, a nie było wykonawców. 

Pan Dariusz Boryszewski – Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska dodał, że w tym roku będzie podobnie, ale ceny są bardzo 

wysokie. 



Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta poprosiła, żeby zauważyć, że w ubiegłym 

roku bardzo dużo zrobili chodników w stosunku do lat poprzednich. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że trzeba zrobić 

objazd miasta i przyjrzeć się. 

Radny Ireneusz Cieślik zwrócił uwagę, że Naczelnik stwierdził, że był objazd, była 

kontrola, to jeszcze raz będą to samo robić. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jej 20 %, 30 % nic 

nie mówi, ale mówi jej np. ulica Wiejska. Dodała, że zgłaszała chodniki i są teraz ekstra 

i trzeba reagować. 

Komisja więcej pytań nie zgłosiła. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja informację 

przyjęła. 

Ad.8.  
Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017 w działach 
merytorycznie podległych Komisji. 
 
Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji odnosząc się do wykonania 

budżetu za rok 2017 w działach merytorycznie podległych Komisji stwierdziła, że 

trzeba podkreślić, co się zadziało. Środowiskowy Dom Samopomocy, jak wszyscy 

wiedzą został przeniesiony, wydano dużo pieniędzy i bardzo się cieszy, że w końcu po 

dwudziestu kilku latach te dzieci mają godne warunki i udało się problem rozwiązać. 

Tam jeszcze dużo rzeczy też trzeba zrobić, ale już udało się dużo zrobić. Dzienny Dom 

Senior Wigor gdzie mówi się o 60 osobach przebywających, była na jego otwarciu, 

widziała jakie tam są pomieszczenia, różne imprezy, tańce, poezja. Tak naprawdę 

poleca wszystkim seniorom, żeby korzystali. Zapytała Dyrektora MOPS jak jest  

z odpłatnością. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS wyjaśnił, że stworzyli odpłatność w ten 

sposób, bo tam są zalecenia Ministerstwa przy ubieganiu się o dotację były takie,  

że dość spory procent osób powinien być bezpłatnie. Dostosowali tak tą płatność, żeby 

zapewnić te wskaźniki. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że doszło jeszcze 

„becikowe” i CIS. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS zwrócił uwagę, że były to osoby z wykluczenia 

społecznego, w większości uzależnione od alkoholu. Trzeba było na nie wpłynąć, 

zmobilizować. Uczęszczają do CIS-u, uczą się zawodów. Ma nadzieją, że później 

znajdą pracodawców, czy będą mogły założyć spółdzielnię. Dodał, że bardzo często 

jest tak, że te osoby nie mogą się odnaleźć na rynku pracy, bo ciągle nic nie robiły. 

Tutaj sam ten kontakt, że on wchodzi „między ludzi”, ma kontakt z pracodawcami,   

a na pewno jeżeli on da się poznać pracodawcy, to istnieje możliwość, że go później 

pracodawca zatrudni. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta odnosząc się do  z wykonania budżetu za rok 

2017 w działach merytorycznie podległych Komisji stwierdziła, że wydatki na pomoc 

społecznych są w większości z dotacji celowych, 60 mln to zadania zlecone, a zadania 

własne to też większość z dotacji, także  z budżetu miasta niewiele tych pieniędzy idzie 

na pomoc społeczną. 



Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Komisja, w wyniku głosowania  8 głosami za, przy brak głosów przeciw i 2  glosach 

wstrzymujących zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu miasta 

za rok 2017 w działach merytorycznie podległych Komisji.   

Ad.9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r.  

w działach merytorycznie podległych Komisji.- druk nr 853 

Pani Elżbieta Parzych przedstawiła wniosek w sprawie zmian w budżecie miasta  

na 2018 r. w działach merytorycznie podległych Komisji, zgodnie z drukiem nr 853  

w załączeniu do protokołu. 

Komisja pytań nie zgłosiła. 

Komisja, w wyniku głosowania 10 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2018 rok w działach merytorycznie podległych Komisji. 

Ad. 10 

Informacja na temat bezpieczeństwa na obiektach MOSiR. – druk nr 828 

Komisja pytań nie zgłosiła. 

Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja informację 

przyjęła. 

Ad. 11 

Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Komisja spraw i wniosków nie zgłosiła. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego Przewodnicząca obrad zamknęła 

posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

         Przewodnicząca Komisji 

                  Bezpieczeństwa i Rodziny 

 

                                   Wanda Mężyńska 
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